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Samenstelling:

Aanwezig:
de heer R. Bats, Burgemeester; de heer B. Harmsma, Wethouder; mevrouw T. Jongman, Wethouder; 
de heer M. Scheringa, Wethouder; mevrouw T. Bijl; mevrouw J. Groot de, Secretaris

Nota van antwoord
Vraag en antwoord
In reactie op de schriftelijke vragen van de VVD-fractie van 10 februari 2021 het volgende.

De VVD-fractie schrijft daarin: ‘Op 30 oktober 2019 vernamen we via de media dat politie Oost-
Nederland ongeveer 150 agenten kwijt raakt aan Amsterdam om advocaten, officieren, justitie en 
rechters te beveiligen. Dit besluit scheen genomen te zijn zonder de burgemeesters te raadplegen. De 
fractie van de VVD heeft naar aanleiding van dit bericht destijds schriftelijke vragen gesteld over de 
consequenties voor de capaciteitseffecten hiervan voor Steenwijkerland.

In de beantwoording heeft het college aangegeven dat op dat moment er nog geen sprake was van 
onderbezetting in Steenwijkerland, maar dat de capaciteit van de politie op verschillende vlakken 
onder druk staat en dat hierover frequent overleg is tussen de burgemeesters van IJsselland en het 
Ministerie van Veiligheid & Justitie.

De afgelopen tijd is er in onze gemeente een aantal gevallen van ondermijning geconstateerd en ook 
de Covid-19 maatregelen en het handhaven van de avondklok zal een druk op de politie leggen. 
Verder hebben wij vernomen dat er aankomend voorjaar door herpositionering en bezuiniging 
formatie uit Steenwijkerland verdwijnt bij de politie.’ 

De VVD-fractie heeft derhalve de volgende schriftelijke vragen conform artikel 39 van het Reglement 
van Orde:

 1.  Is vrees voor formatiereductie (van daadwerkelijk in te plannen formatie) realiteit?

De politie heeft hierop de volgende beantwoording gegeven: de formatie van ons basisteam wordt 
niet gereduceerd. De afname van capaciteit ligt in lijn met de formatiesterkte. Naar verwachting zullen 
formatie en bezetting wat betreft aantallen geüniformeerde collega’s in balans zijn rond eind mei 
2021. Momenteel is er formeel een kleine overbezetting. 

De uitvraag om functionarissen binnen de rechtspraak te beveiligen raakt de capaciteit van de 
basisteams, naar rato van grootte. In het wijkcluster Steenwijkerland betreft dit één persoon. Er loopt 
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een landelijke ontwikkeling om deze zogenaamde kwaliteitsgroep Bijstand Eenheid (BE) in een 
permanent team om te zetten. 

De coronamaatregelen kosten de politie capaciteit, maar leveren anderzijds capaciteit op. Deze 
capaciteit is ingezet om meer zicht te krijgen op o.a. ondermijning, waaronder hennepkwekerijen. De 
politie ziet een toename in werkaanbod wanneer ergens extra aandacht aan wordt geven. Daarbij is 
ondermijning een prioriteit voor ons en zal dat blijven. Ook het handhaven van de avondklok kost ons 
als politie capaciteit, anderzijds is de handhaving van de openbare orde op uitgaansavonden nu een 
minder groot issue.

Voetnoot burgemeester: u mag er van uit gaan, net als in 2019 reeds is aangegeven, dat de 
burgemeester vanuit zijn gezagsrol de bezetting in relatie tot openbare orde en veiligheid regelmatig 
met de politieleiding agendeert. Wellicht ten overvloede wordt nog opgemerkt dat het beheer en 
bezetting van de Nationale Politie onder verantwoordelijkheid valt van de minister van Justitie en 
Veiligheid.  

 2.  Welke effecten zou deze mogelijk verminderde formatie bij de politie voor de uitvoering in 
de gemeente Steenwijkerland en hieraan gerelateerd de veiligheid in Steenwijkerland hebben? 
Wij zijn nadrukkelijk geïnteresseerd in zaken als invulling van diensten, gekwalificeerde 
aansturing van teams, aantal bemande dienstauto’s in avond en nacht en spreiding in de 
regio?

Zie antwoord 1. Als aanvulling hierop: de politie heeft hierop de volgende beantwoording gegeven: de 
geschetste verminderde formatie is niet aan de orde, maar er zijn wel andere keuzes gemaakt nu 
formatie en bezetting in balans komen. Hierbij wordt bijvoorbeeld de operationele aansturing meer 
belegd bij de operationeel experts, om de brigadiers meer vrij te spelen voor het werk op straat. We 
trachten meer te gaan werken via de methodiek spoed-nu-later, beter bekend onder het credo: prio 
één is voor iedereen. Ieder politiefunctionaris wordt nog meer geacht zich kenbaar te maken bij de 
meldkamer en bij een prioriteit één melding mee te rijden. Daarnaast wordt de samenwerking in ons 
“middengebied”, oftewel Zwartewaterland en Staphorst, versterkt. Het aantal bemande eenheden in 
Steenwijkerland blijft gelijk, ook aan de veiligheidssterkte zoals afgesproken met bestuur wordt niet 
getornd. 

 3.  Welke effecten kan deze mogelijke bezuiniging hebben op bezetting tijdens evenementen 
die na de coronamaatregelen weer georganiseerd zullen worden?

Zie antwoord 1. Als aanvulling hierop: de politie heeft hierop de volgende beantwoording gegeven: er 
is geen sprake van verdere bezuiniging, wel zal de ondersteuning bij evenementen zorgvuldig worden 
afgewogen. Hierbij wil ik de opmerking plaatsen dat de politie een landelijke, maar ook een 
districtelijke organisatie is. Daar waar we elkaar het hardst nodig hebben ondersteunen we elkaar. 
Een mooi voorbeeld hiervan is het recente schaatsen, waarbij politiefunctionarissen uit Zwolle dienst 
hebben gedaan in onze mooie gemeente met het vele water. Dit maakte dat onze lokale 
politiefunctionarissen konden ondersteunen bij het schaatsen. Weliswaar geen officieel evenement, 
maar extra inzet was zeer zeker gewenst. Dit zullen we in de toekomst vaker moeten doen. In slechts 
weinig gevallen is de druk op de basisteams in ons gebied gelijk, ondersteuning vragen is vrijwel altijd 
mogelijk. 

 4.  Indien er sprake is van structurele onderbezetting door dit besluit en effecten voor de 
gemeente Steenwijkerland, welke mogelijkheden heeft Steenwijkerland om hier actie op te 
ondernemen?

Zie antwoord 1 en verder. Er is geen sprake van structurele onderbezetting. Uiteraard volgen wij de 
landelijke ontwikkelingen en zullen altijd acteren in het belang van onze gemeente.
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Vervolg
-

Bijlagen
1. Schriftelijke vragen VVD - Formatiedruk politie.pdf



 
 

10 februari  2021 

 

Geacht college, 

 
Op 30 oktober 2019 vernamen we via de media dat Politie Oost-Nederland ongeveer 150 agenten 
kwijt raakt aan Amsterdam om advocaten, officieren , justitie en rechters te beveiligen. Dit besluit 
scheen genomen te zijn zonder de burgemeesters te raadplegen. De fractie van de VVD heeft naar 
aanleiding van dit bericht destijds schriftelijke vragen gesteld over de consequenties voor de 
capaciteitseffecten hiervan voor Steenwijkerland. 
In de beantwoording heeft het college aangegeven dat op dat moment er nog geen sprake was van 
onderbezetting in Steenwijkerland, maar dat de capaciteit van de politie op verschillende vlakken 
onder druk staat en dat hierover frequent overleg is tussen de burgemeesters van Ijsselland en het 
Ministerie van Veiligheid & Justitie. 
 
De afgelopen tijd is er in onze gemeente een aantal gevallen van ondermijning geconstateerd en ook 
de Covid-19 maatregelen en avondklok handhaving zal een druk op de Politie leggen.  
 
Verder hebben wij vernomen dat er aankomend voorjaar door herpositionering en bezuiniging   
formatie uit Steenwijkerland verdwijnt bij de politie. 
 
De VVD-fractie heeft derhalve de volgende schriftelijke vragen conform artikel 39 van het Reglement 
van Orde: 
 

1. Is vrees voor formatiereductie (van daadwerkelijk in te plannen formatie) realiteit? 
2. Welke effecten zou deze mogelijk verminderde formatie bij de Politie voor de uitvoering in 

de gemeente Steenwijkerland en hieraan gerelateerd de veiligheid in Steenwijkerland 
hebben? Wij zijn nadrukkelijk geinteresseerd in zaken als invulling van diensten, 
gekwalificeerde aansturing van teams, aantal bemande dienstauto’s in avond en nacht en 
spreiding in de regio? 

3. Welke effecten kan deze mogelijke bezuiniging hebben op bezetting tijdens evenementen 
die na de coronamaatregelen weer georganiseerd zullen worden? 

4. Indien er sprake is van structurele onderbezetting door dit  besluit en effecten voor de 
gemeente Steenwijkerland, welke mogelijkheden heeft Steenwijkerland om hier actie op te 
ondernemen? 

 
 
In afwachting van uw reactie, 
 
VVD Steenwijkerland 
Miriam Slomp-Dekkers 
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